
Protokół nr IV/2024 

z posiedzenia IV Sesji Rady Gminy Wapno 

odbytego w dniu 20 listopada 2024 roku 

w siedzibie Urzędu Gminy Wapno 

 

20 listopada 2024 roku, o godzinie 16:00 w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy Wapno rozpoczęła 

się IV Sesja Rady Gminy Wapno. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wapno Wojciech Rochowiak otworzył  

IV Sesję Rady Gminy Wapno oraz przywitał przybyłych na posiedzenie radnych  i zaproszone osoby.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Frekwencja wyniosła 86,66 %. 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

Wójt Gminy Wapno Maciej Kędzierski  

Skarbnik Gminy Wapno Monika Dobroniecka 

Sekretarz Gminy Wapno Marika Kosmowska 

Zaproszeni goście oraz sołtysi. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 i 3 do protokołu.  

 

Ad. 1. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że stwierdza kworum, Rada Gminy jest władna 

do podejmowania prawomocnych decyzji (nieobecny radny: Grzegorz Przeworek, Radosław Piechowiak- 

usprawiedliwieni).  

 

Ad. 2. 

Wiceprzewodniczący Rady informuje o zmianie w porządku obrad poprzez zmianę nazwy uchwały: Podjęcie 

Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wapno na lata 

2025-2028. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Informacja n/t porządku obrad, zgłaszanie uwag i poprawek. 

3. Uwagi do protokołu z III Sesji Rady Gminy Wapno. 

4. Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wapno  

na lata 2025-2028. 

5. Informacja o realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych.  

6. Informacja o realizacji Gminnego Programu Usuwania Azbestu oraz dofinansowania przydomowych 

oczyszczalni ścieków.  

7. Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie uchylenia uchwały o udzieleniu dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w.św. Mikołaja w Srebrnej Górze na prace konserwatorskie, restauratorskie 

oraz budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  



 

8. Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych.  

9. Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wapno na lata 2024-2033.   

10. Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2024 rok.  

11. Informacja Wójta o wykonaniu uchwał Rady Gminy, o realizacji wniosków z poprzedniej sesji, 

o działalności między sesjami i podjętych zarządzeniach.  

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie sesji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia zmienionego porządku obrad.  

Rada liczy 15 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 13 radnych, nieobecnych 2 radnych. 

Za porządkiem obrad głosowało 13 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

Porządek obrad został przyjęty. 

Protokół z imiennego głosowania nad zmienionym porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. 

 

Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że dotychczas nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące protokołu  

z III Sesji Rady Gminy Wapno. 

Wiceprzewodniczący Rady: Czy mają Państwo teraz jakieś uwagi? 

Radni nie wnieśli uwag. 

Protokół z III Sesji Rady Gminy Wapno został przyjęty. 

 

Ad.4.  

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wapno na lata 

2025-2028 przedstawiła Sekretarz Gminy Wapno Pani Marika Kosmowska. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni pytań nie mieli. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 15 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 13 radnych, nieobecnych 2 radnych. 

Za uchwałą głosowało 13 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 



 

Wstrzymujących się głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno podjęła Uchwałę Rady Gminy Wapno w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Wapno na lata 2025-2028. 

Protokół z imiennego głosowania powyższej uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5. 

O przedstawienie informacji o realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych została 

poproszona Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Popiel.  

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni pytań nie mieli. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 6. 

O przedstawienie informacji o realizacji Gminnego Programu Usuwania Azbestu oraz dofinansowania 

przydomowych oczyszczalni ścieków przedstawiła Młodszy Referent Katarzyna Witucka. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni pytań nie mieli. 

Informacje stanowią załączniki nr 8 i 9 do protokołu. 

 

Ad. 7.  

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie uchylenia uchwały o udzieleniu dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w.św. Mikołaja w Srebrnej Górze na prace konserwatorskie, restauratorskie  

oraz budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Marika 

Kosmowska.  

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni pytań nie mieli. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 15 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 13 radnych, nieobecnych 2 radnych. 

Za uchwałą głosowało 13 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących się głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno podjęła Uchwałę Rady Gminy Wapno w sprawie uchylenia 

uchwały o udzieleniu dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w.św. Mikołaja w Srebrnej Górze na prace 

konserwatorskie, restauratorskie oraz budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Protokół z imiennego głosowania powyższej uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 



 

 

Ad. 8.  

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych 

przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Monika Dobroniecka. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań.  

Radni pytań nie mieli. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 15 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 13 radnych, nieobecnych 2 radnych. 

Za uchwałą głosowało 13 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących się głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno podjęła Uchwałę Rady Gminy Wapno w sprawie ustalenia 

stawek podatku od środków transportowych. 

Protokół z imiennego głosowania powyższej uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9.  

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno 

 na lata 2024-2033 przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Monika Dobroniecka. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań.  

Radni pytań nie mieli. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 15 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 13 radnych, nieobecnych 2 radnych. 

Za uchwałą głosowało 13 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących się głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno podjęła Uchwałę Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2024-2033. 

Protokół z imiennego głosowania powyższej uchwały stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 

Projekt Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2024 rok przedstawiła 

Skarbnik Gminy Pani Monika Dobroniecka. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań.  

Radni pytań nie mieli. 



 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 15 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 13 radnych, nieobecnych 2 radnych. 

Za uchwałą głosowało 13 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących się głosów nie było.  

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno podjęła Uchwałę Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia 

zmian do budżetu na 2024 rok. 

Protokół z imiennego głosowania powyższej uchwały stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

Informacja Wójta o wykonaniu uchwał Rady Gminy, o realizacji wniosków z poprzedniej sesji, o działalności 

między sesjami i podjętych zarządzeniach przedstawił Wójt Gminy Wapno.  

Wójt Gminy: Szanowni Państwo, na ostatniej sesji podjęto 7 uchwał. Uchwały zostały przekazane  

do organów nadzorczych, które nie wniosły żadnych uwag. Ja podjąłem 6 zarządzeń. Jeśli chodzi  

o działalność między sesjami wymienię te najważniejsze. Chciałbym podziękować wszystkim uczestnikom 

 za udział w obchodach 11 listopada. Jesteśmy w trakcie odbierania części inwestycji. Budynek na ul. Solnej 

30 w Wapnie jest już po odbiorze, wstępny odbiór ul. Nowej w Stołężynie nastąpi w piątek, a także 

w przyszłym tygodniu w Szkole Podstawowej im. A. Mickiewicza  w Wapnie. Pani Skarbnik i Pani Sekretarz 

skończyły prace nad wnioskiem o dofinansowanie kolejnego etapu ścieżki pieszo-rowerowej na ul. Długiej  

w Wapnie. Pracowaliśmy nad budżetem na rok 2025, odbyliśmy spotkania z jednostkami organizacyjnymi  

w tym zakresie. 17 października 2024 r. miała odbyć się rozprawa w Sądzie Okręgowym w Poznaniu 

odnosząca się do naszych szkód górniczych. Rozprawa została przeniesiona na styczeń 2025 r. w związku 

ze zmianą sędziego prowadzącego. Chciałbym zaprosić Państwa Radnych na godz. 10:00 dnia 26 listopada 

2024 r. na spotkanie w Urzędzie Gminy dotyczące inwestycji farmy wiatrowej na terenie gminy. Z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej, przyznałem nagrody Wójta, a mianowicie dla nauczyciela pracującego w naszym 

Przedszkolu Publicznym oraz dwóm nauczycielom pracującym w naszej Szkole Podstawowej.  

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań.  

Radny A Szymanik: Panie Wójcie mam pytanie, ponieważ mamy informację o przydomowych 

oczyszczalniach ścieków, która opiera się na uchwale Rady Gminy, więc do czego służy Zarządzenie nr 83 

 z 7 listopada 2024 r. ? 

Wójt Gminy: Są to dofinansowania w postaci środków publicznych, żeby móc komuś coś dofinansować, musi 

zostać powołana Komisja do rozpatrywania wniosków, które się pojawią. 

Radny A. Szymanik: Wcześniej nie było takiego zarządzenia i wnioski były refundowane. 

Wójt Gminy: Jest konieczność, aby taka Komisja funkcjonowała, ku większej transparentności wydawania 

środków publicznych. 

Informacje stanowią załączniki nr 18, 19 do niniejszego protokołu. 

 



 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił informację Przewodniczącego Rady Gminy Wapno  

o działalności między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12.  

Wolne wnioski i informacje. 

Wiceprzewodniczący Rady : Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Radny T. Hemmerling: Panie Wójcie mam pytanie, czy Pań Wójt podjął już decyzję dotyczącą swojej 

obecności w przyszłym roku w gminie, czy jeszcze taka decyzja nie zapadła? 

Wójt Gminy: Jeśli chodzi o moją funkcję sprawowania Wójta, to myślę, że na sesji grudniowej uzyskacie 

Państwo pełną informację. Jeśli chodzi o rozprawę odnosząca się do naszych szkód górniczych, jestem 

świadkiem, w związku z tym, nieważne, czy będę pełnić funkcję Wójta, czy też nie, to będę na tejże rozprawie 

reprezentować interesy Państwa i mieszkańców. 

Radna A. Lizik: Panie Wójcie, czy wiadomo, kiedy będą robione poprawki na ul. Sportowej  

w Wapnie? 

Wójt Gminy: Cała inwestycja była ubezpieczona, jeśli wykonawca nie będzie chciał tego naprawić, 

pobierzemy środki z ubezpieczalni i wykonamy poprawki za pomocą innego wykonawcy. Wyznaczyliśmy 

termin dla wykonawcy, na który się nie zgodził z racji innych robót. Przedłużyliśmy czas do 20 grudnia br. 

Jeśli warunki pogodowe będą pozwalały na naprawę,  to wykonawca  to zrobi. 

Radny T. Hemmerling: Panie Wójcie, mam pytanie dotyczące raportu o stanie gminy za rok 2020. Mieliśmy 

wtedy zatrudnionych kierowców w OSP Rusiec i OSP Wapno. W ostatnich raportach  

nie ma wzmianki o tych zatrudnieniach. Nie mamy już zatrudnionych kierowców w OSP? 

Wójt Gminy: Te osoby są zatrudnione zarówno w Wapnie, jak i w Ruścu, natomiast stricte nie jest  

to kierowca, a opiekun sprzętu, który zajmuje się formalnościami związanymi z funkcjonowaniem jednostki 

pod względem wykorzystania środków publicznych tj.: tankowanie, karty drogowe. 

Radny T. Hemmerling: Na poprzedniej sesji zadałem Panu Wójtowi pytanie dotyczące konkursu  

na dyrektora Szkoły Podstawowej, a mianowicie, że powołał Pan zarządzeniem do komisji członka Rady 

Gminy, następnym zarządzeniem Pan go odwołał i powołał kolejnego. Pan Wójt odniósł się 

do tego, że powiązał to Pan ze związkami zawodowymi. W mojej ocenie członek do komisji powinien być 

powołany spośród nas Radnych, czyli organu stanowiącego w drodze uchwały, a nie zarządzenia. 

Wójt Gminy; Ma Pan rację, że tryb był niewłaściwy. Natomiast brałem pod uwagę różne warianty 

przeprowadzenia, zatwierdzenia, bądź też nie zatwierdzenia tego konkursu. Z racji braku uwag ze strony 

Kuratorium Oświaty podjąłem decyzję o rozstrzygnięciu tego konkursu w taki sposób. 

Radny T. Hemmerling: Na jednej z komisji pojawił się wniosek sprzedaży działki pod wieżę 

telekomunikacyjną, tam była podana kwota dzierżawy, bardzo niska w stosunku do realnych wycen takich 

obiektów w innych gminach. Czy Wójt poczynił jakieś kroki w tej sprawie? 

Wójt: W tej chwili nie odpowiem Panu na to pytanie, ponieważ tym zajmował się pracownik merytoryczny, 

który złożył wypowiedzenie, więc nie wiem na jakim etapie to utkwiło. Sprawdzę to i przekażę Panu 

informacje. 

 

 



 

Ad. 13. 

Wobec zrealizowania porządku obrad IV Sesji Rady Gminy Wapno Wiceprzewodniczący Rady dokonał jej 

zamknięcia.  

 

Rozpoczęcie sesji o godz. 16:00.  

Zakończenie sesji o godz. 16:40.        

 

Protokołowała: 

Oliwia Powałowska 

 

 

 

Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Wapno 

/-/ Wojciech Rochowiak 

 


